
ΕΝΗΜΕΡΩΤΙΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ  

 

Σύμφωνα με το από 20/08/2019 αρ. Πρωτ.  387/7200 έγγραφο του Περιφερειάρχη Ιονίων 
Νήσων κυρίου Θεόδωρου Γαλιατσάτου προς το Υπουργείο Πολιτισμού και Αθλητισμού / 
Επιτελική Δομή ΕΣΠΑ που κοινοποιήθηκε στην ΕΦΑ Κεφαλληνίας και Ιθάκης με θέμα:  

Ένταξη έργου «Στερέωση, προστασία και ανάδειξη του Θολωτού τάφου Τζαννάτων 
Πόρου Κεφαλληνίας» Περιφέρειας Ιονίων Νήσων  

και έχοντας υπόψη του τα σχετικά έγγραφα του Υπουργείου Πολιτισμού:  

(α) ΕΔΕΠΟΛ/Α/ΠΕΠ ΙΝ 14-20/224 – 20.02.2019 

Σύμφωνα με το οποίο το προαναφερόμενο έργο έχοντας την απαιτούμενη ωριμότητα ήταν 
προτεινόμενο προς ένταξη στο ΠΕΠ – ΙΝ 2014- 2020  με προϋπολογισμό 1.000.000 Ευρώ ο 
οποίος κάλυπτε στο σύνολο όλες τις ανάγκες για την στερέωση, προστασία και ανάδειξη 
του μνημείου. 

& 

(β) ΕΔΕΠΟΛ/Α/ΠΕΠ ΙΝ 14-20/901 – 05.07.2019 

Σύμφωνα με το οποίο το προαναφερόμενο έργο έχοντας και πάλι τις ίδιες επισημάνσεις 
ΠΑΡΑΔΟΞΩΣ προτείνεται αυτήν την φορά προς ένταξη στο ΠΕΠ – ΙΝ 2014- 2020  με 
μειωμένο προϋπολογισμό 428.441 Ευρώ, ήτοι μειωμένο κατά 57% περίπου του αρχικού 
προϋπολογισμού σύμφωνα με τον οποίον  ήταν φανερό πως όχι μόνο δεν θα  κάλυπτε στο 
σύνολό του όλες τις ανάγκες για την στερέωση, προστασία και ανάδειξη του μνημείου αλλά 
θα άφηνε το μνημείο εκτεθειμένο σε σοβαρούς κινδύνους. (Βλέπε σχετικό έγγραφο) 

 

Ο κύριος Περιφερειάρχης ζήτησε: 

 (α) από το Υπουργείο να επανέλθει άμεσα στον αρχικό  προϋπολογισμό  ένταξης του έργου 
ήτοι στο πόσο του 1.000.000 σύμφωνα με την ΕΔΕΠΟΛ/Α/ΠΕΠ ΙΝ 14-20/224 – 20.02.2019 
απόφασή του με την οποία κάλυπτε στο σύνολο τους  όλες τις ανάγκες για την στερέωση, 
προστασία και ανάδειξη του μνημείου. 

& 

(β) Η εδώ Εφορεία αρχαιοτήτων να προχωρήσει άμεσα στην αποστολή όλων συνοδευτικών 
εγγράφων που απαιτούνται προκειμένου να προχωρήσουν οι αναγκαίες απαλλοτριώσεις 
όλων των όμορων εκτάσεων ( Αδελφών Μηλλιαρέση και Μονής Άτρου ) ζητώντας να τον 
ενημερώσουν για τις ενέργειές τους και την αποστολή προς την υπηρεσία του σχετικού 
φακέλου.  

 



Από την ΕΜΠΚ έγιναν άμεσα όλες οι απαιτούμενες ενημερώσεις προς όλους τους 
θεσμικούς μας εκπροσώπους (βλέπε σχετικά έγγραφα)  

Επειδή υπάρχει σοβαρός κίνδυνος το Υπουργείο Πολιτισμού να εντάξει αυτές τις ημέρες 
που απομένουν το έργο με τον μειωμένο προϋπολογισμό με όλα τα αρνητικά 
επακόλουθα προτείνουμε από όλους τους φορείς να ζητήσουν κατεπειγόντως:  

(α) Το Υπουργείο Πολιτισμού να επανέλθει άμεσα στον αρχικό  προϋπολογισμό  ένταξης 
του έργου ήτοι στο πόσο του 1.000.000 σύμφωνα με την ΕΔΕΠΟΛ/Α/ΠΕΠ ΙΝ 14-20/224 – 
20.02.2019 απόφασή του η οποία κάλυπτε στο σύνολο τους  όλες τις ανάγκες για την 
στερέωση, προστασία και ανάδειξη του μνημείου. 

& 

(β) Η εδώ Εφορεία αρχαιοτήτων να προχωρήσει άμεσα στην αποστολή όλων συνοδευτικών 
εγγράφων προς το Υπουργείο Πολιτισμού για την λήψη της απαιτούμενης απόφασης από 
το ΚΑΣ προκειμένου να προχωρήσουν οι αναγκαίες απαλλοτριώσεις όλων των όμορων 
εκτάσεων ( Αδελφών Μηλλιαρέση και Μονής Άτρου ).  

 

Σημείωση: Η εδώ Εφορία απέστειλε ως φαίνεται τα απαραίτητα έγγραφα μόνο για την 
έκταση των αδελφών Μηλλιαρέση και παραδόξως πως ΟΧΙ και για την έκταση της Μονής 
Άτρου !!!   Πρέπει να ερευνηθεί άμεσα και να δοθούν απαντήσεις αλλά και να ζητηθούν 
ευθύνες γιατί η εδώ Εφορία δεν προχώρησε στις αναγκαίες κινήσεις και για το έτερο τμήμα 
ιδιοκτησίας της Μονής Άτρου το οποίο είναι άκρως αναγκαίο για την υλοποίηση όλων των 
φάσεων της μελέτης ζητώντας να γίνουν οι απαλλοτριώσεις στο σύνολο των εκτάσεων που 
απαιτούνται, όταν ακόμη και ο ίδιος ο Περιφερειάρχης προκειμένου να δώσει ώθηση για 
αυτό το θέμα  είχε δεσμευτεί να καλύψει οικονομικά από τον προϋπολογισμό της 
Περιφέρειας στο σύνολό τους όλες τις απαλλοτριώσεις αν και  υπήρχε (και βεβαίως 
υπάρχει) η δυνατότητα να καλυφτεί το κόστος των απαλλοτριώσεων ως υποέργο από την 
συγκεκριμένη πίστωση. 

 

Υπόψη την Τρίτη 3 Σεπτεμβρίου 2019  το Υπουργείο Πολιτισμού  έφερε το θέμα των 

απαλλοτριώσεων  στο ΚΑΣ για την λήψη της σχετικής απόφασης μόνο που η εισήγηση της εδώ 
Εφορίας άγνωστο το γιατί και για ποιους λόγους το έκαναν, τους  είχαν διαβιβάσει  μόνο ένα 
τμήμα από το κτήμα των αδελφών Μηλλιαρέση  και το ερευνητέο είναι γιατί δεν διαβίβασαν το 
σύνολο του κτήματος και βεβαίως το έτερο αγρόκτημα της ιδιοκτησίας της Μονής της Άτρου παρά 
το γεγονός οτι το συγκεκριμένο αγροτεμάχιο είναι άκρως απαραίτητο για την ολοκλήρωση όλων 
των φάσεων της μελέτης  προστασίας και ανάδειξης του μνημείου και το κυριότερο εντάσσεται  
στην Α΄ ζώνη αρχαιοτήτων. 

 


